
 

 

Skolebestyrelsesmøde på Hanebjerg Skole den 10.01.24 
Bemærk ny dokumentskabelon, der kan bruges til onlineoplæsning (offentligt krav). 

 
Sted:  Brødeskov Afdeling, Hanebjerg Skole 
Tid:  17.00 -19.35 
Tilstede: Forældre: Amalie, Mathias, Anja, Rikke, Sabina, Julie, Per,  
 Medarbejder: Ane 
 Elev: Dagmar 
 Ledelse: Frank, Anita, Jannick, Charlotte, Severine 
Afbud: Lisbeth, Catharina  
 
Der serveres en sandwich til mødet. 
 
Bilag 1. årshjul 
Bilag 2. Udkast 2 til lektiepolitik  
Bilag 3. Udkast 1 til klassedannelsesprincip m.v. 
Bilag  4. Justerede Trivselspolitik for Hanebjerg Skole. 
 
 
Mødeleder: Amalie 
Referent: Severine 
 



 

Dagsordens-punkter Tid  Referat Form og 
punktets 
tovholder 

Velkomst ved 
formandskabet og 
ledelsen  

17.00-
17.05 

Referat fra skb-mødet den 13.11.23 er 
godkendt på mødet i november. 

Indledning ved 
skolebesty-
relsens 
formandskab 

Nyt fra elevrådet 
 
Siden sidst og evt. 
orienteringer fra dialoger 
mellem 
elevrådsformandskabet 
og ledelsen. 
 
Økonomiønsker fra 
elevrådet, der kan 
understøtte 
fællesskaberne. 
 

17.05-
17.20 

Elevrådet vil gerne sætte gang i en lektiecafe 
for udskoling og evt. mellemtrin med en lærer 
- hvis muligt og måske nogle elever, som er 
rigtig gode til nogle fag.  
 
Herudover vil elevrådet gerne arrangere en 
Valentinstemafest i februar – evt. 21.2 
 
Elevrådet og en lærer har gjort sig tanker om 
en madbod, hvor indkomst går til elevrådet. 
Her skal undersøges muligheder mm, da der er 
hygiejnekrav, madpolitik mm. som skal 
overholdes. 
 
Elevrådet vil gerne have nogle ture eller 
arrangementer for elevrådet, sådan at de kan 
løfte deres rolle og samarbejde endnu bedre. 
Her er behov for noget økonomi. 
Skolebestyrelsen vil - alt efter niveau - gerne 
bevillige tilskud.  
Formand vil undersøge muligheder mht. fonde 
 
Spørgsmål fra forældrerepræsentant:  
Kunne elevrådet være med til at understøtte 
mere fællesskab på tværs af årgange i 
pauserne?  
Dagmar vil tage det med tilbage til rådet.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Orientering 
Elevrådsrepræ
sentanter, FM 



 

Dagsordens-punkter Tid  Referat Form og 
punktets 
tovholder 

Punkter og tilsyn 

o Ansættelser 

o Fravær 

o Nye elever 

o Økonomi 

o Suppleringsvalg 
 
Ledelsen fremlægger evt. 
ny data for ansættelser, 
afgange og 
organisatoriske tiltag og 
ændringer. 
 
 
 
 
 

17.20-
17.35 

Catharina trak sin opsigelse tilbage og er 
dermed tilbage i sin stilling på Uvelse.  
Helle(HFO-Gørløse) går på pension til februar.  
 
Jannick er set oftere end ellers på Uvelse 
afdelingen. Dette er, fordi ledelsen som hidtil 
normal praksis deler flere tværgående opgaver 
på den samlede skole. Alle i ledelsens er ansat 
som ledere af Hanebjerg Skole. 
Tidligere pendlede Jannick mest mellem 
Gørløse og Brødeskov - i denne periode løser 
Jannick udvalgte opgaver på Uvelse – blandt 
andet også for at Charlotte kan løfte sine 
tværgående opgaver på Brødeskov.  
 
Vi har fortsat løbende tilgang af elever både 
fra distrikt og uden for distriktet.  
 
Budget 2024 fremlægges jf. årshjulet i første 
kvartal 24. Bemærk skolebestyrelsen skal 
præsenteres for og godkende finansårets 
driftsbudget (materialer, IT des lignende). 
Pr. 4.1.24. afventes stadig budget 24 fra 
Forvaltningen. 
Driftsbudget fremlægges på næste møde. 
 
Proces for suppleringsvalg jf. 
Styrelsesvedtægten. 
 

- Leila er fratrådt fra udskolingen og 
dermed behov for suppleringsvalg.  

- Annoncering af valg den 11.1.24 
- Kandidatur meldes til formand og 

distriktsskoleleder 25.1.24. 
- Valghandling 
- 5.2 skoleleder orienterer 

skolebestyrelse og forældre om 
resultat. 

 
Bestyrelsen blev enige om, at den ledige plads 
i bestyrelsen er ledig for 
forældrerepræsentanter fra alle afdelinger. 
Frank laver opstillingsopslag på AULA.   
 

Orienteringer 
fra og dialog 
med ledelsen  



 

Dagsordens-punkter Tid  Referat Form og 
punktets 
tovholder 

Lektieprincip  
 
Aftaler fra sidste møde 
den 13.11.23:  
Arbejdsgruppen fra 
bestyrelsen samler 
dagens refleksioner fra 
dialogen - og med afsæt i 
ledelsens retningslinje, 
revideres nuværende 
udkast. Udkast 
rundsendes i 
arbejdsgruppen og 
medbringes til 
afsluttende drøftelse og 
indstilling i 
skolebestyrelsen i januar 
måned. 
 
Se bilag 2 
 

17.35-
18.40 

Bestyrelsen gennemgik bilag 2.  
 
Der var mange kommentarer og holdninger til 
niveau, hvad lektier overhovedet er, varsling 
mm.  
Meget i udkastet kan genkendes som 
nuværende praksis for nogle – for andre ikke. 
 
Ugeplan blev fremhævet som et meget vigtigt 
redskab for forældre. 
 
Formand samler de mange kommentarer og 
gør et forsøg på at stramme princippet, sådan 
at det fremstår lidt kortere og mere præcist, 
hvad vi som bestyrelse peger på som værende 
gældende for Hanebjerg Skole.  
Princip bliver rundsendt til hurtig godkendelse, 
hvorefter det præsenteres for MED-udvalg, 
medarbejdere og forældre.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Afsluttende 
drøftelse, 
beslutning 
Formand, FM 



 

Dagsordens-punkter Tid  Referat Form og 
punktets 
tovholder 

Klassedannelses-princip 
 
Første drøftelse af 
vedlagte 
sammenskrivning af 
skolens princip for 
indskrivninger, 
førskolearbejde samt 
klassedannelser – 
herunder deling. 
 
Bilag 3 
 

18.40-
19.20 

Bilag 3 blev gennemgået og drøftet.  
 
Bestyrelsen godkender, at ledelsen kan 
arbejde videre med første del af 
klassedannelsesprincippet:   
om indskrivningsprocedurer og 
dannelsesproceduren omkring 
børnehaveklasser, når der på skolen er elevtal 
til to eller flere børnehaveklasser på en 
matrikel.  
 
Mht. afsnit om klassedannelsesproceduren fra 
mellemtrin til udskoling ønsker bestyrelsen, at 
forældre får større indflydelse på 
klassedannelsen ved at blive inddraget mht. 
eget barns behov.  
Der er ønske om, at det indskrives i princip, 
hvordan denne inddragelse kan foregå – 
samtidig med at det stadig er muligt for 
personalet at foretage en fagprofessionel 
vurdering. (Nuværende procedure er dialog 
mellem lærere og forældre på ex 
skolehjemsamtaler ved behov) 
 
Generelt vigtigt fokus for bestyrelsen:  
At forældre inddrages rettidigt i processerne 
ved klassedannelser og sammenlægninger.  
 
Bestyrelsen nedsætter en arbejdsgruppe 
bestående af Per, Rikke Frank og Amalie.  
De vil ud fra aftenens dialoger omskrive 
nuværende udkast til ny gennemgang på 
kommende bestyrelsesmødet.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ved Amalie og 
Frank 



 

Dagsordens-punkter Tid  Referat Form og 
punktets 
tovholder 

Evt. 
 
Orientering om Gørløse-
tiltag (mini –
ungdomsklub). 
 
 
Orientering om justerede 
Trivselspolitik.  
 
Ny skolereform på vej 
igen (se Franks mail fra 
9.11.23. Hvordan skal vi 
tale om dette i skb-regi ? 
 
Ønsker til kommende 
punkter:  
 
 
Evaluering af mødet! 

19.20-
19.35 

 
 
Nogle udvalgte fædre har startet et tilbud op i 
Gørløse, hvor de unge kan møde op og rode 
med knallerter sammen hver onsdag. Det er 
meget positivt.  
 
Udskydes – AKT-team inviteres med på et SKB-
møde til gennemgang 
 
Udskydes 
 
 
 
 
Højtbegavede børn 
Måltidskultur 
Klassedannelse fra nuværende 6. til 7.  
 
 
 

alle 

 


